

Referat af bestyrelsesmødet tirsdag d. 13. februar kl. 19.30.

Sted: hos Lil og Svante
Der var afbud fra René

Valg af referent: Kirsten, og valg af ordstyrer: Kurt

1. Godkendelse af dagsorden: Godkendt
2. Godkendelse af referat fra generalforsamlingen d. 7. november 2023: Godkendt
3. Konstituering af den nye bestyrelse.

Formand: Kurt Skytte, Kasserer: Svante Svanhof,
Bestyrelsesmedlemmer: Jens Jørgen Eriksen, Lil Svanhof og Grete Johansen,
Suppleanter: René Søby, Laila Olsen og Kirsten Andersen.
Revisor: Ole West.

4. Status fra kassereren.

Det af generalforsamlingen godkendte regnskab fra 2023 er afleveret til kommunen.

5. Evaluering af Juletræs-tændingerne af Tersløsegårds juletræ og af Byforeningens juletræ i gadekæret, samt den efterfølgende Julehygge hos Laila og Benny.

Det var et fint og hyggeligt arrangement, hvor der deltog flere end de to foregående år. Der skal fremadrettet ikke laves specielle aktiviteter, men bare hygges ved bålene i julehaven, cafeen og i jule-skoven, hvor der er mulighed for at børnene kan lege. Der skal fremadrettet måske være Jule-musik, der afspilles i højtalere, så Benny også kan være mere med i hyggen.

6. Evaluering af generalforsamlingen.

Der var et fint fremmøde. Der blev talt om forskelligt med relevans til Tersløse, og projektoren virkede, så det talte blev underbygget med billeder.

7. Fjernvarme i Tersløse? Orientering.

Tersløse Byforening vil have kommunen til at fjerne den grøn-skravering på plandata-kortet over Tersløse, der hindrer borgerne i at kunne opnå tilskud fra statens (Energistyrelsens) varmepumpepulje, alternativt at give dispensation til borgere, der vil eller har søgt tilskud fra regeringens varmepumpepulje.

Dette er afledt af svaret på Byforeningens brev til Sorø kommune i december 2023, hvori kommunen erkender at have udlagt området til potentielt fjernvarmeområde længe **før**, det var politisk besluttet, at man nu vil begynde at finde ud af, **om** der skal fjernvarme til Tersløse, hvilket der i brevet fra Sorø kommune bestemt stadig ikke kan garanteres. Det kræver, at der er tilstrækkelig med tilslutninger i både Dianalund og i Tersløse.

Da tidshorizonten og muligheden for fjernvarmetilkobling er meget usikker finder Byforeningen det relevant, at borgerne ikke skal "gidseltages" til et projekt i flere år, som måske alligevel ikke bliver til noget.

Borgerne skal selv kunne vælge varmeløsning og kunne søge regeringens tilskud til at opnå en grønnere opvarmning til gavn for klimaet.

8. Prøve at opstarte et tværsamarbejde, sammen med Ruds Vedby, Dianalund, Nieløse og Stenlille, der kan tage hånd om den nordlige del af kommunen.

Dette tænker vi generelt, at vi gør hver især i de lokale foreninger pt.

9. Lill og jeg (Lena) har igen talt om, hvor meget vand, der står på markerne nede ved Tude Å.

Jeg foreslår derfor, at vi skriver til kommunen og foreslår, at de tager initiativ til en forundersøgelse af et kvælstofvådområdeprojekt eller et lavbundsprojekt. Begge typer forundersøgelser kan der søges fuld finansiering til via statens støtteordninger.

Hvis forundersøgelsen viser, at det er teknisk muligt at lave et projekt, er det op til lodsejerne at beslutte, om de vil være med. En af fordelene er, at man kan få erstatningsjord. Det forestiller jeg mig, at nogle vil være interesserede i, da arealerne altid er vandlidende.

Kommunen kan også søge om fuld finansiering til realisering af et projekt, hvis forundersøgelsen viser, at projektet lever op til kravene.

Et projekt vil kunne bidrage til målopfyldelse af vandområdeplanen. Desuden vil et projekt skabe natur, og måske endda et fugleslaraffenland, i en del af kommunen, som er meget naturfattig. Desuden vil det kunne betyde stor herlighedsværdi for os som bor her.

Jeg vil derfor bede bestyrelsen på mødet om at beslutte, om byforeningen skal lave sådan et skriv. Jeg skal selvfølgelig nok lave udkast.

Samtidig har jeg spurgt vores bestyrelse i DN Sorø om de vil bakke op om et sådan skriv. Der er møde den 16/1. Jeg tror, at opbakningen fra DN vil vægte højt.

Håber byforeningens bestyrelse synes det er en god idé :)

Mange hilsner,
Lena

Bestyrelsen finder ideen god, men om det bliver til noget vides ikke.

10. Eventuelt

Diverse forslag til aktiviteter og opdatering af disse på hjemmesiden blev drøftet.

11. Dato og sted for næste møde: Tirsdag d. 14. maj kl. 19.00 hos Jens Jørgen